
 
 

 
 

Referat af møde i Menighedsrådet for Vesterbro Sogn tirsdag den 11. marts 2025 kl. 18.00 i 

Eliaskirken 

 

Deltagere: Jens Andersen, René Rud Mikkelsen, Katrine Schøler Holmgaard, Eva Rønne, Isabella 

Norlander Eriksen, Hans-Henrik Sørensen, Ole Bjørn Andersen, Christian Bjerregaard Holte, Claus Hansen, 

Anne Julie Glerup Hansen, Rikke Bang Christensen, Erik Sander Bojsen, Bjarne Ove Nielsen, Peter 

Hjørnet, Katrine Lindskov-Dahl, Anni Brinkløv Jensen, Charles Kinch, Jesper Udsen og Kathrine Voigt 

Jensen. 

Stedfortrædere med stemmeret: Alberte Rud Mikkelsen og Anne Toksvig Bjerg 

Præster: Anita Rohwer, Barbara Jensen, Birgitte Kragh Engholm, Jette Steffensen, Lars Obel, Therese 

Møller, Liane Dambo, Lise Rasmussen, Maria Fihl, Niels Nymann Eriksen, Thomas Frovin, 

Medarbejderrepræsentanter: Pernille Jørgensen, Gry Hafstrøm, Sofie Mach Christensen og Sandra Skov 

Fallesen. 

Afbud: Anton Pihl, Claus Lautrup, Marie Voldby, Maria Kynne, William Salicath og  

Viggo Julsgaard. 

Fra kontoret: Birgitte Schmidt Andersen, Randi Stenholt og Pernille Jørgensen (referent) 

 

1. Formalia  

Menighedsrådet Godkendte dagsorden.  

  

2. Kort introduktion til Eliaskirken  

Mundtligt oplæg ved kirkeudvalgsformand Eva Rønne. 

 

3. Drøftelse menighedsrådets prioriteringer  

Jens Andersen præsenterede menighedsrådets hidtidige prioriteringer og baggrunden for dem. 

Menighedsrådet drøftede herefter prioriteringer i grupper. 

 

4. Introduktion til sognets økonomi og bygninger  

Jens Andersen introducerede menighedsrådet til sognets økonomi og bygninger 

 

5. Godkendelse af årsregnskab 2024 og bilag til regnskabsinstruks  

Jens Andersen gennemgik årsregnskabet der blev sendt ud med materialet.   

Beslutning: Menighedsrådet godkendte uden afstemning årsregnskabet med stemplet ”Vesterbro Sogns 

Menighedsråd CVR-nr. 32108083, Regnskab 2024, Afleveret d. 11-03-2025 07:27” og bilagene til 

regnskabsinstruksen.  

 

6. Stillingtagen til anlægs- og merudgiftsønsker til budget 2026, herunder principgodkendelse af 

etablering af nyt køkken i Kristkirken 



 
 

 
 

Jens Andersen fortalte kort om køkken i Kristkirken projektet ud fra det udsendte materiale og gennemgik 

det udsendte forslag til anlægsønsker. Ift. merudgiftsønsker foreslås dels at menighedsrådet søger midler til 

at udvide kirketjenernormeringen med to årsværk, svarende til 935.000 kr. Det ønske er begrundet i generelt 

stigende aktivitetsniveau, og at en gennemgang af opgaverne viser behov for opnormeringen – det er især 

nye aktiviteter for børnefamilier i Kristkirken og ibrugtagning af menighedshuset i Valdemarsgade, som giver 

behov for højere bemanding. Dels foreslås, at der søges om finansiering af halvdelen af en 

kirkekulturmedarbejder, som kan være en del af løsningen på udvikling af ældrearbejdet, nu hvor der 

nedlægges en præstestilling. Sidstnævnte skal naturligvis drøfte grundigere.  

Beslutning 1: Menighedsrådet godkendte uden afstemning forslag om etablering af nyt køkken i Kristkirken 

Beslutning 2: Menighedsrådet godkendte forslaget til anlægsønsker med den ændring at den rådne rem i 

Gethsemane Kirke blev rykket to pladser op ad listen. Der blev stemt om forslaget om at opprioritere dette 

ønske. 29 medlemmer stemte for (Jens Andersen, René Rud Mikkelsen, Katrine Schøler Holmgaard, Eva 

Rønne, Isabella Norlander Eriksen, Hans-Henrik Sørensen, Ole Bjørn Andersen, Christian Bjerregaard 

Holte, Claus Hansen, Rikke Bang Christensen, Erik Sander Bojsen, Peter Hjørnet, Katrine Lindskov-Dahl, 

Jesper Udsen, Kathrine Voigt Jensen, Alberte Rud Mikkelsen, Anne Toksvig Bjerg, Anita Rohwer, Barbara 

Jensen, Benjamin König, Birgitte Kragh Engholm, Jette Steffensen, Lars Obel, Lise Rasmussen, Maria Fihl, 

Maria Kynne, Niels Nymann Eriksen, Therese Møller og Thomas Frovin); 3 stemte imod (Anni Brinkløv 

Jensen, Charles Kinch og Liane Dambo); 2 undlod at stemme (Anne Julie Glerup Hansen og Bjarne Ove 

Nielsen) 

Beslutning 3: Menighedsrådet godkendte uden afstemning at der søges dækning af merudgift til at øge 

kirketjenerbemandingen med 2 årsværk svarende til kr. 935.000. Menighedsrådet godkendte at der søges 

om et halvt kirkekulturmedarbejder årsværk. 22 medlemmer stemte for (Jens Andersen, René Rud 

Mikkelsen, Katrine Schøler Holmgaard, Eva Rønne, Hans-Henrik Sørensen, Ole Bjørn Andersen, Claus 

Hansen, Anne Julie Glerup Hansen, Erik Sander Bojsen, Bjarne Ove Nielsen, Peter Hjørnet, Katrine 

Lindskov-Dahl, Anni Brinkløv Jensen, Charles Kinch, Jesper Udsen, Kathrine Voigt Jensen, Alberte Rud 

Mikkelsen, Anne Toksvig Bjerg, Anita Rohwer, Lars Obel, Maria Fihl og Niels Nymann Eriksen). 12 stemte 

imod (Isabella Norlander Eriksen, Christian Bjerregaard Holte, Rikke Bang Christensen, Barbara Jensen, 

Benjamin König, Birgitte Kragh Engholm, Jette Steffensen, Liane Dambo, Lise Rasmussen, Maria Kynne, 

Therese Møller og Thomas Frovin). 

 

7. Valg af medlem til Kirkeadministrations repræsentantskab 

 

Beslutning: menighedsrådet valgte Rikke Bang Christensen til Kirkeadministrations repræsentantskab. 

 

8. Etablering af barselsgruppe i Sct. Matthæus Kirke  

Barbara Jensen fortalte om forslaget til at etableringen en barselsgruppe i Sct. Matthæus kirke ud fra det 

udsendte materiale.  

Beslutning: Menighedsrådet godkendte etablering af barselsgruppen i Sct. Matthæus kirke.  

  



 
 

 
 

 

9. Meddelelser og efterretningssager  

 

a) Jette Steffensen holder afskedsgudstjeneste den 6. april kl. 11. Reception efterfølgende.  

b) Biskoppen har besluttet, at den præstestilling, der bliver ledig, når Jette Steffensen fratræder 

30/4 ikke vil blive genbesat. Stillingen flyttes til et anden sogn. 

c) Der er indkommet fem ansøgninger til stillingen som præst for Folkekirken for Internationals 

(FFI). Bestyrelse skal udtale sig om ansøgerne. 

d) Stillingen som børne- og ungdomsmedarbejder med base i Kristkirken er opslået. 

e) Projektmedarbejder Thomas Skjølstrup er midlertidigt overflyttet fra sine opgaver i uKirke og 

hos gadepræsten til andre opgaver i projekt Ræk ud – Vesterbro.  

f) Laus Richter Larsen er ansat som musikpædagog 12 timer om ugen. 

g) FU har godkendt udbudsmateriale vedr. indvendig istandsættelse af Kristkirken. Der er 

licitation 2/5. 

h) FU har godkendt samarbejde med Orgelklubben, som betyder at der undervises fem elever i 

orgel i Vesterbros Kirker. Undervisningen finansieres af provstiet. 

i) FU har bevilget kr. 13.000 til inspirationsdage for migrantpræster 

j) Der holdes budgetsamråd i provstiet den 7/4. 

 

10. Evt. 

Der blev foreslået at man kunne have et diskussion/præmøde før menighedsrådsmødet fordi der er en 

følelse af at man ikke når at få talt nok om de enkelte emner. 

 

 

 

 


